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Premierul vrea ca toate
companiile de stat șă fie listate
la bursă

Premierul Ludovic Orban a declarat,
luni, că toate companiile de stat trebuie
listate la bursă, după ce ministrul de Finanţe,
Florin Cîţu, a anunţat că CEC Bank va fi
listat la BVB. ”După opinia mea, companiile
trebuie listate la bursă, pentru că în
momentul în care listezi la bursă compania
ai foarte multe avantaje. În primul rând,
evaluarea companiei se face de către pieţe.
În al doilea rând, odată ce-ţi intră acţionari
minoritari, ai obligaţia de a respecta
drepturile acestora. De asemenea, listarea la
bursă presupune creşterea transparenţei în
cadrul companiei respective”, a declarat
Orban.

Ciolacu: Guvernarea PNL, un
șir nesfârșit de minciuni

Un şir nesfârşit de minciuni - aşa va
arăta guvernarea PNL, a declarat luni

preşedintele interimar al PSD, Marcel
Ciolacu, el afirmând că cei care susţin că
social-democraţii nu au prevăzut bani în
buget pentru pensii pe ultimele două luni
sunt ori ‘’complet iresponsabili’’, ori ‘’cu totul
cinici’’. “Guvernul Ludovic I - un guvern
mincinos, care bagă cu orice preţ panica în
români. Trebuie să fii ori complet
iresponsabil, ori cu totul cinic să susţii că
PSD nu a prevăzut în buget bani pentru
pensii pe ultimele două luni ale anului. Aceşti
oameni minţeau cu nonşalanţă, în timp ce
pensionarii deja îşi încasaseră pensiile pe
noiembrie. Iar la rectificare, au alocat doar
10% din suma pe decembrie, pentru că
restul erau deja acolo, lăsaţi de guvernarea
PSD. Un şir nesfârşit de minciuni - aşa va
arăta guvernarea PNL. Trebuie să îi oprim
cât mai repede!”, a declarat Ciolacu.

Senatorii PSD depun moţiune
simplă împotriva ministrului de
Finanţe

Eugen Teodorovici a anunţat, în plenul
de luni, că grupul senatorilor PSD depune o
moţiune simplă la adresa ministrului de
Finanţe Florin Cîţu. Acesta a precizat că
moţiunea se numeşte „Guvernare PNL -
numele tău este austeritate”. „Grupul
parlamentar al PSD din Senat depune
moţiunea simplă cu titlul «Guvernare PNL -
numele tău este austeritate»”, a anunţat, în
plenul de luni al Senatului, Eugen
Teodorovici. Viorica Dăncilă a afirmat, în
urmă cu o săptămână, că PSD va depune în
Parlament o moţiune simplă împotriva
ministrului de Finanţe Florin Cîţu, pentru a
da explicaţii cu privire la creşterea euro.

Pe scurt. „Ne-am trezit împărţiţi în români buni şi români răi“

Preşedintele ALDE, Călin
Popescu-Tăriceanu, a afirmat, luni, în
plenul Parlamentului, la şedinţa
solemnă dedicată Zilei Naţionale, că
dezbinarea nu poate reprezenta “un
plan de viitor” şi a îndemnat la
deschiderea “porţilor dialogului” pentru
a putea ajunge o naţiune respectată în
lume. “România a prosperat
economic, social şi cultural după
revenirea în sânul Naţiunilor Europene
şi al lumii libere, de unde lipsise
câteva decenii. Am sperat că asta va
aduce şi pacea internă şi dispariţia
dihoniei dintre noi. Din păcate, la acest
capitol mai avem de lucru. S-a
încheiat, bunăoară, zilele trecute,
bătălia electorală pentru preşedinţie.
Un proces firesc, democratic,
dezirabil, pentru care românii eroi şi-
au dat viaţa în 1989. Dincolo de

alegeri, dincolo de lupta politică,
dincolo de câştigători şi perdanți, am
rămas însă cu gustul amar al
dezbinării, pentru că ne-am trezit
împărţiţi, ca şi acum 70 de ani, în
români buni şi români răi. În români
care merită respect şi români care
trebuie dispreţuiţi pentru că nu
împărtăşesc ideile celorlalţi. În români
din afară şi români dinăuntru. Trăim
vremuri în care pluralismul politic şi
respectul pentru cel care poate nu îţi
împărtăşeşte ideile par idei subversive
pentru care poţi fi condamnat, în orice
moment, de noul ‘tribunal al poporului’
de pe social media”, a spus Tăriceanu,
făcând aluzie la propunerea
deputatului USR Iulian Bulai, care
cerea sâmbătă, într-o postare a sa pe
Facebook, înființarea unor tribunale
ale poporului (ceea ce doar în epoca

stalinistă încheiată în ‘53 a existat -
n.r.) pentru că, în opinia sa, în justiția
din România nu se mai poate avea
încredere. Tăriceanu a îndemnat la
dialog pentru a putea ajunge o naţiune
respectată în lume. “Dragi colegi,
dezbinarea poate, eventual, ajuta la
câştigarea unor alegeri, dar nu poate
reprezenta un plan de viitor. Moralul
unei naţiuni moderne şi europene nu
poate fi clădit pe acelaşi gen de teorie
pe care comuniştii au folosit-o ca să
pună mâna pe putere. În loc de asta,
trebuie să ne gândim să deschidem
larg porţile dialogului, pentru că doar
aşa putem să construim un proiect
european ambiţios şi demn, doar aşa
putem să ajungem o naţiune
respectată în Europa şi în lume”, a
arătat preşedintele ALDE, Călin
Popescu-Tăriceanu.

Preşedintele Klaus Iohannis a afirmat,
luni, că devotamentul românilor din
străinătate faţă de România trebuie
recunoscut şi instituţional, prin creşterea
numărului de parlamentari care să reprezinte
Diaspora. „Lăsăm în urmă un an electoral
încărcat. Deşi ne-am confruntat cu
numeroase tensiuni şi conflicte, cu
instrumentalizarea politică a unor teme
sensibile şi cu încercări de adâncire a faliilor
din societate, marele câştig al acestui an
este faptul că românii, prin votul lor, au spus
clar şi răspicat că vor o Românie pro-
europeană, puternic ataşată valorilor
democraţiei şi ale statului de drept, o ţară
prosperă, cu sisteme publice performante, cu o justiţie
independentă, cu o clasă politică aflată în slujba
cetăţenilor. Prin alegerile făcute la referendum, la scrutinul
european şi la cel prezidenţial, românii au votat pentru a
nu uita cine suntem şi încotro vrem să ne îndreptăm. Ce
legătură mai puternică cu idealurile istorice pe care le
celebrăm în aceste zile decât această reconfirmare fermă
a identităţii noastre naţionale!”, a declarat Klaus Iohannis,
luni, în plenul reunit al Parlamentului.

Şeful statului a salutat participarea românilor de peste
hotare în număr mare la vot, fiind o dovadă că sunt o parte
integrantă a naţiunii noastre. „Graţie tuturor acestor

răsunătoare victorii ale votului democratic
din acest prim an al celui de-al doilea veac
de existenţă a ţării noastre, am dovedit,
fără putinţă de tăgadă, că românii, în ciuda
împrejurărilor dificile, sunt europeni
autentici şi împărtăşesc şi îşi asumă
aceleaşi valori şi repere ca ceilalţi cetăţeni
ai bătrânului nostru continent. De la tribuna
celui mai reprezentativ for al democraţiei,
ţin să transmit astăzi un gând bun şi acelor
români pe care viaţa şi istoria i-au risipit în
patru zări, dincolo de graniţe, dar care au
dovedit, prin participarea uluitoare ca
număr şi opţiune, că sunt parte integrantă
a naţiunii noastre”, a completat

preşedintele Iohannis.
Astfel, Klaus Iohannis a îndemnat parlamentarii să

legifere în aşa fel încât să crească numărul aleşilor care să
reprezinte Diaspora. „Diaspora noastră rămâne nu doar cu
gândul, dar şi cu fapta, puternic ancorată în viaţa societăţii
româneşti. Acest devotament faţă de ţară trebuie
recunoscut şi în mod instituţional - de exemplu, prin
sporirea considerabilă a numărului reprezentanţilor legitimi
ai românilor de peste hotare”, a conchis şeful statului. USR
are depus în Parlament un proiect de lege privind
creşterea numărului aleşilor pentru Diaspora la 14, faţă de
6 câţi sunt în prezent.

„Sporire considerabilă“

Tăriceanu condamnă „tribunalele
poporului“ și îndeamnă la dialog 

Iohannis cere creşterea numărului 
de parlamentari de Diaspora


